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Jegyzőkönyv 
 

 
Készült Baté -  Fonó -  Kaposkeresztúr Önkormányzatok Képviselő-
testületeinek 2012. Február 8-án megtartott közös „nyílt” képviselő-testületi 
üléséről. 
 
Jelen vannak: 
 
Baté Önkormányzat részéről: 
 
Zsalakó Ernő polgármester 
Bőzsöny András  
Gobányi Sándor 
Pápai Adrienn 
Tombor János képviselők 
 
Fonó Önkormányzat részéről: 
 
Nyerges Péter polgármester 
Szabóné Nagy Veronika alpolgármester 
Horváth Alexandra 
Pál József Ernőné képviselők 
 
Kaposkeresztúr Önkormányzat részéről: 
 
Budánné Simonfalvi Katalin polgármester 
Ferenczi István 
Jankó Gyula 
Juhász Árpád képviselők 
 
 
Körjegyzőség részéről: 
 
Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző 
Otterbein Csabáné főelőadó- jk. vezető 
 
 
Igazoltan távol van: 
 
Budán Melinda Kaposkeresztúri képviselő 
Huber Zoltán Fonói képviselő 
 

- Zsalakó Ernő Baté község polgármestere üdvözli a megjelenteket, 
megállapítja, hogy a képviselő-testületek határozatképesek, mert  
Batéban 5 fő képviselőből 5 fő, Fonóban 5 fő képviselőből 4 fő, 
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Kaposkeresztúron 5 fő képviselőből 4 fő jelen van. Ismerteti a 
napirendi pontokat, majd javasolja a módosítást, oly módon, hogy az 
első napirendként a Körjegyzőség 2011. évi költségvetésének 
módosítását javasolja tárgyalni. A napirendi pont módosításokat 
elfogadták, a testületek az alábbi napirendeket tárgyalja.  

 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja  Baté Önkormányzat részéről Gobányi 
Sándor képviselőt.  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal 
jegyzőkönyv hitelesőnek Gobányi Sándor képviselőt választja.  
 
Napirendek:  
 

1. A Körjegyzőség 2011. évi költségvetésének módosításáról 
Előadó: Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 

2. A Körjegyzőség 2012. évi költségvetéséről 
Előadó: Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző, polgármesterek 
 

3. Egyéb tájékoztatások- Taszári Iskola és Batéi Szivárvány tagóvoda 
ügye, finanszírozása 
Előadó: polgármesterek 
 

Napirendek tárgyalása: 
 

1. A Körjegyzőség 2011. évi költségvetésének módosítása 
Előadó: Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző  
 

- Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző: köszönti a képviselőket, 
polgármesterek. Elnézést kér azért, hogy csak most került kiosztásra 
az anyag ebben a napirendi pontban, de most készült el. Ismerteti a 
módosítások okát, amelyre a bérkompenzáció és a népszámlálás miatt 
került sor.  Kéri a képviselőket, amennyiben kérdésük, észrevételük 
van tegyék meg. 

 
- Zsalakó Ernő- Baté polgármester: javasolja elfogadni a módosítást, és 

kéri a képviselő-testületeket, hogy szavazzanak. 
 
Baté Önkormányzatának Képviselőtestülete 5 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
15/2012.(II.08.) sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat: 
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a Körjegyzőség 2011. évi 
költségvetésének   kiadás és bevételi főösszegének előirányzatát 28.580,-E 
Ft-ra módosítja az alábbiak szerint:  

- személyi juttatások előirányzata:                    17.154 e Ft-ra módosul,  
- munkaadókat terhelő juttatások előirányzata:   4.249 e Ft-ra módosul,  
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- dologi kiadások:                                                7.172 e Ft. (nem 
változik) 

- átadott pénzeszközök:                                              5 e Ft (nem 
változik).  

Határidő: azonnal 
Felelős: körjegyző 
 
 
Fonó Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
14/2012.(II.08.) sz. Fonó Önkormányzat  Kt. határozat: 
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a Körjegyzőség 2011. évi 
költségvetésének   kiadás és bevételi főösszegének előirányzatát 28.580,-E 
Ft-ra módosítja az alábbiak szerint:  

- személyi juttatások előirányzata:                    17.154 e Ft-ra módosul,  
- munkaadókat terhelő juttatások előirányzata:   4.249 e Ft-ra módosul,  
- dologi kiadások:                                                7.172 e Ft. (nem 

változik) 
- átadott pénzeszközök:                                              5 e Ft (nem 

változik).  
Határidő: azonnal 
Felelős: körjegyző 
 
 
Kaposkeresztúr  Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú 
szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
2/2012.(II.08.) sz. Kaposkeresztúr  Önkormányzat Kt.  határozat: 
 
Kaposkeresztúr Önkormányzat Képviselő-testülete a Körjegyzőség 2011. évi 
költségvetésének   kiadás és bevételi főösszegének előirányzatát 28.580,-E 
Ft-ra módosítja az alábbiak szerint:  

- személyi juttatások előirányzata:                    17.154 e Ft-ra módosul,  
- munkaadókat terhelő juttatások előirányzata:   4.249 e Ft-ra módosul,  
- dologi kiadások:                                                7.172 e Ft. (nem 

változik) 
- átadott pénzeszközök:                                              5 e Ft (nem 

változik).  
Határidő: azonnal 
Felelős: körjegyző 
 

2. Körjegyzőség 2012. Évi költségvetése 
Előadó: Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző, polgármesterek 

 
- Zsalakó Ernő Baté polgármestere: elmondja, hogy ezt közösen már  

átbeszélték polgármesterek, körjegyző a költségvetést,  elsődleges 
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szempont az volt ha olcsóbb nem tud lenni, drágább ne legyen a 
tavalyi évhez képest,  és ez alapján készült el a tervezet. 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző: A költségvetés elkészítését több 

tényező befolyásolta. Az egyik pénzügyes közös megegyezéssel tavaly 
decemberben átment az államkincstárhoz, úgy döntöttünk a 
polgármesterekkel közösen, hogy az év eleji beszámoló és költségvetési 
készítési időszakra visszahívtuk a régi dolgozót Nyáriné Piroskát, hogy 
segítsen be a pénzügyesnek, az előző dolgozó bérének megfelelő 
összegben. Az alapilletményeknél látszik megtakarítás, az 1 fő dolgozó 
bére, de az miatt, hogy  1 fő dolgozó az idei évben jogosult lesz a 35 
éves jubileumi jutalomra, 4 havi illetmény, továbbá a megbízás 3 havi 
díja és a egy TÁMOP – foglalkoztatással próbálkoznának ez miatt szinte 
alig csökken a személyi juttatás a tavalyi évhez képest.  Ezen  
pályázattal, amennyiben támogatják 9 hónap időtartamra lehetne 50 
év felettit, vagy GYES-ről, GYED-ről visszajövő személyt foglalkoztatni, 
ezt a költséget tervezte be. Azért sem terveztek egy fő főállású dolgozó 
foglalkoztatását, mert várhatóan jövőre változik a hivatal felállása, 
ezért ezt az évet 6 fővel próbálják megoldani, és valamilyen segítséggel, 
vagy pályázat útján, vagy  a korábbi nyugdíjas dolgozó besegítésével.   

- Cafetéria van még betervezve 200 e Ft/fő összegben, amely tartalmazza 
a járulékokat is.   Továbbképzéseknél a pénzügyes kolleganőnek kell  
közigazgatási szakvizsgát tenni ez min. 77 e Ft, plussz a többi 
kolléganő továbbképzése is itt van.   Dologinál néhány szolgáltatást 
próbáltak  megszüntetni, hogy olcsóbb legyen a fenntartás.  
Irodaszernél, fénymásolásnál, bélyegeknél nem nagyon tudnak 
spórolni. Kéri a testületeket, hogy támogassák a költségvetést és  
fogadják el.  

- Kéri továbbá a képviselő-testületek hozzászólását, kérdéseit a 
napirenddel kapcsolatban. 

 
 

- Budánné Simonfalvi Katalin Kaposkeresztúr polgármestere: elmondja, 
hogy  átbeszélték ezt a költségvetést közösen. Az  1 fő pénzügyest 
mindenképpen  pótolni kellene, azért gondolták azt, hogy egy régi 
dolgozó jöjjön vissza, de egész évre nem tudják ezt sem finanszírozni. 
Ezért kéri a testületet, hogy támogassák  a TÁMOP-os  pályázat 
beadását, hogy 1 ember még felvételre kerüljön. Egyedül nem tudná a 
pénzügyes sem bírni ezt a munkát. Ez lenne talán a legjobb döntés, 
ebben a nehéz időszakban.  

 
- Zsalakó Ernő Baté polgármestere: elmondja, hogy  jövőre vonatkozóan 

egyesített önkormányzati hivatal kialakítása a cél, ennek gyakorlati 
részét  még nem látják, az együttműködést bővíteni kell, mert jelenleg 
2000 fő nincs meg a három település. Ebben  2013.03.31-ig legkésőbb 
lépni kell. Ez átmeneti időszak lesz most, ezért is lenne jó egy ilyen 
áthidaló megoldás a pénzügyesnek, mert nem tudjuk, hogy utána 
milyen formában áll fel az új hivatal. Ez bizalmi munka is, hiszen a 
települések gazdálkodásáról és pénzügyeiről szól ez a feladat.  Nagy 
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eséllyel csökkenteni kell majd a létszámot várhatóan. Ha találunk rá 
alkalmas személyt, akkor ez jó megoldás lenne. Természetesen az 
átmeneti időszakban is biztos várhatóak plusz feladatok a 
hivatalokban. Iratátadások is várhatóak majd a járásokba, itt is lesz 
majd feladat. Nem kis teher lesz ennek a hivatalnak a működtetése a 
jövőben sem. Tapasztalat alapján ezt a létszámot tartani kellene, hogy 
a határidőket is tudjuk biztosítani. Megerősíti a polgármester asszony 
és körjegyző asszony javaslatát, hogy szükség van egy fő segítségére. 

 
- Juhász Árpád Kaposkeresztúri képviselő: 2000 fő kell a hivatal 

létszámához. Mik a tervek, kik azok a települések, akik szóba 
jöhetnének a csatlakozásban, milyen feltételek vannak? 

 
- Zsalakó Ernő Baté polgármestere:  Fontos, hogy egy járáson belüli 

legyen, itt a környéken Mosdós, mint jelenleg önálló hivatal és Gölle 
körjegyzőség jöhet szóba, akiknek hasonló a problémájuk.   
Polgármesteri  szinten már tárgyaltunk velük, ők is tárgyalnak ez 
ügyben más településekkel. Ezeknek az egyeztetéseknek a feladata a 
jövőben még sok együttes ülést kíván. Mosdós polgármesterével abban 
maradtak,  ha vége lesz a költségvetési időszaknak, akkor utána 
lehetne egyeztetni ez ügyben a testületeknek. Valószínű, hogy még 
több alkalommal formális megbeszéléseket kell tartani e tárgyban. 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző: amennyiben nem lenne támogatott 

személy, akkor javasolná, hogy maradhasson a korábbi dolgozó még 
pár hónapig. Az így betervezett összeg, kb.  3-4 hónapra lenne 
elegendő.  

 
-  Gobányi Sándor Batéi képviselő: ő is a korábbi dolgozót tudja 

támogatni, hiszen egy újnál a betanítás nem könnyű. Takarékosan, 
ésszerűen gazdálkodnak a körjegyzőségben, az eddigi gyakorlatot 
követik. Saját részéről támogatja a költségvetést.  

 
-   Zsalakó Ernő Baté község polgármestere javasolja elfogadni a 

körjegyzőség 2012. évi költségvetését az előterjesztésnek megfelelően. 
Kéri a testületeket, hogy szavazzanak. 

 
Baté Önkormányzatának Képviselőtestülete 5 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
16/2012.(II.08.) sz. Baté Önkormányzat Kt.  határozat: 
 
Baté Önkormányzat képviselő-testülete a Körjegyzőség 2012. évi 
költségvetését  27.063 e Ft kiadással és bevétellel  hagyja jóvá, amelyből: 

- 16.453 e Ft személyi juttatás 
- 4.037 e Ft munkaadói juttatást 
- 6.573 e Ft dologi kiadás.  
Létszámot: 7 főben hagyja jóvá. Cafetéria összegét 200 e Ft/fő/év- ben 
hagyja jóvá.  
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A Községek hozzájárulását a bevételi oldalon az alábbiak szerint hagyják 
jóvá:  

 Baté:                   11.010 e Ft  
 Kaposkeresztúr:   4.640 e Ft 
 Fonó :          4.064 Ft-    – ban hagyja jóvá, amit a saját költségvetésébe 
átadott pénzeszközként betervez.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: körjegyző 
 
 
Fonó Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
15/2012.(II.08.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat: 
 
Fonó Önkormányzat képviselő-testülete a Körjegyzőség 2012. évi 
költségvetését  27.063 e Ft kiadással és bevétellel  hagyja jóvá, amelyből: 

- 16.453 e Ft személyi juttatás 
- 4.037 e Ft munkaadói juttatást 
- 6.573 e Ft dologi kiadás.  
Létszámot: 7 főben hagyja jóvá. Cafetéria összegét 200 e Ft/fő/év- ben 
hagyja jóvá.  

 
A Községek hozzájárulását a bevételi oldalon az alábbiak szerint hagyják 
jóvá:  

 Baté:                   11.010 e Ft  
 Kaposkeresztúr:   4.640 e Ft 
 Fonó :          4.064 Ft-    – ban hagyja jóvá, amit a saját költségvetésébe 
átadott pénzeszközként betervez.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: körjegyző 
 
Kaposkeresztúr  Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú 
szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
3/2012.(II.08.) sz. Kaposkeresztúr Önkormányzat Kt.  határozat: 
 
Kaposkeresztúr .Önkormányzat képviselő-testülete a Körjegyzőség 2012. évi 
költségvetését  27.063 e Ft kiadással és bevétellel  hagyja jóvá, amelyből: 

- 16.453 e Ft személyi juttatás 
- 4.037 e Ft munkaadói juttatást 
- 6.573 e Ft dologi kiadás.  
Létszámot: 7 főben hagyja jóvá. Cafetéria összegét 200 e Ft/fő/év- ben 
hagyja jóvá.  
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A Községek hozzájárulását a bevételi oldalon az alábbiak szerint hagyják 
jóvá:  

 Baté:                   11.010 e Ft  
 Kaposkeresztúr:   4.640 e Ft 
 Fonó :          4.064 Ft-    – ban hagyja jóvá, amit a saját költségvetésébe 
átadott pénzeszközként betervez.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: körjegyző 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
3. Egyéb tájékoztatások- Taszári Iskola és Batéi Szivárvány tagóvoda 

ügye, finanszírozása 
Előadó: polgármesterek 
 

a) Taszári Iskola ügye: 
 

- Zsalakó Ernő Baté polgármestere: Elmondja, hogy Taszár 
önkormányzat bejelentette kiválási szándékát, amelyre válaszul 
minden társult önkormányzat  szintén felmondta a társulási 
megállapodást 2012. június 30-ai dátummal. Ekkor megszűnik a 
társulás.  Baté kiválási szándékát azzal hozta meg, hogy februárig 
kidolgozza a további lehetőségeket. Taszár polgármestere  is januárban  
megkeresésekkel biztatta a testületeket, hogy tárgyalják meg ezt újra. 
Batéban a Taszárra bejáró önkormányzatok polgármestereivel közösen 
leültek és átbeszélték ezt, hogy milyen lehetőségek vannak. 
Álláspontjuk az volt, hogy közösen kérjék, szólítsák fel Taszárt a 
várható változásokra figyelemmel, hogy állami kézbe kerül a 
közoktatás, a jövőben tartsuk fenn ezt az állapotot  2012. december 
végéig. Amennyiben Taszár visszalép a felmondási szándékától, akkor 
ezen önkormányzatok is mind  visszalépnének és továbbra is 
működtethetnénk a társulást, iskolát, úgy mint eddig.  
Kezdeményeztük azt, hogy Taszár képviselő-testületével üljenek le a 
társulásban lévő polgármesterek egy beszélgetésre.  Ez megtörtént, itt 
mindenki  elmondhatta az álláspontját. Taszár képviselő-testület 
hajthatatlan a feltételek tekintetében (egységes finanszírozás, egységes 
szavazati rendszer, igazgató választás joga Taszáré). A taszári 
képviselők nagy száma ezt a finanszírozást, amely jelenleg van  nem 
kívánják fenntartani. A jövő ezzel kapcsolatban,  nem nagyon érdekelte 
őket. 



 8 

 
-  Budánné Simonfalvi Katalin Kaposkeresztúr polgármestere: úgy 

érezte, hogy a megbeszélés egymás melletti elbeszélés volt. Ezt az 
átmeneti időszakot szerették volna átvészelni, de erre az a válasz volt, 
hogy mi lesz akkor, ha ez még 2013. januárban nem változik meg.  
Ragaszkodnak a gyerekarányos döntéshez, szavazati joghoz is. Még 
van egy kis település Kaposhomok Kaposkesztúron kívül, akiknek  
minden gyereke odajár Taszárra. Kaposhomok és Kaposkeresztúr van 
jelenleg ilyen nehéz helyzetben, hiszen nekik ez az új finanszírozás 
plussz 1 millióba kerülnek.  Ha több gyerek járna Taszárról Taszárra, 
akkor talán több normatívát tudnának beszedni. Abban, hogy 
összefognak a társtelepülések ebben a tekintetben az jó és köszöni az 
együttgondolkodásukat, de lehet hogy nekik is igazuk van, de sajnos a 
másik igazát nem biztos, hogy látják.  Úgy gondolja, hogy felelőtlen 
döntés lenne az, ha elfogadnák ezt az új finanszírozást és később 
kiderülne, hogy nem tudják finanszírozni. Nem lett kompromisszum, 
ez által mindenki rossz helyzetbe került és kerülhet. Más területen 
próbálnak keresni társat, hogy olcsóbb legyen ez a feladat az 
önkormányzatnak, pl. Kaposvár vagy Nagyberki iskola is ismert 
mindenki előtt, és Szentbalázs is olcsóbb lenne az egységes 
finanszírozással, mint Taszár. Itt van mindjárt a beiratkozás, ezért is 
fontos lenne, hogy mit mondjanak a gyerekeknek, szülőknek, hogy 
mire számítsanak. Gondolkodott ezen, hogy ha vállalnák az egységes 
finanszírozást,  de nem biztos, hogy tudnák finanszírozni, de a 
gyerekeket sem biztos hogy  tudná Kaposvárra vinni. Egyszerűnek 
tűnik, de mégsem az. Sajnos nem voltak kompromisszumképesek 
ebben Taszáron. Nagy bajban lennének ők is, ha elvinnék a vidéki 
gyerekeket Taszárról, de az volt a válasz erre, hogy ne aggódjunk 
megoldják ők ezt a  problémát. 

 
- Zsalakó Ernő Baté  polgármestere: Baténak ez az egységes 

finanszírozás az idén tényleg csak 100 e Ft-tal kerülne többe, de nem 
ez a lényeg, annak idején ezt a finanszírozási módszert tartották 
igazságosnak és ezt fogadták el, így szól a jelenlegi társulási 
megállapodás. Sajnos az állami költségvetés is differenciálja a 
gyermekek finanszírozást, igaz ez kevés helyen gyakorlat, hogy így 
finanszírozzák az iskolákat,  de itt már így működött a megalakulás 
óta. Ha társult partnert váltanak, akkor ezt a gyakorlatot nem tudják 
valószínűleg tartani, mert máshol az egységes finanszírozás elvét 
alkalmazzák.  Kapokeresztúrról minden gyerek Taszárra jár, más 
község talán ezt nem mondhatja el magáról. A taszári testület ezen 
állásfoglalást sem fogadta el.  Kaposvár sokkal  kedvezőbb 
finanszírozással  fogadná a gyerekeket, mint a taszári, ők elküldték a 
jelenleg más településekkel kötött társulási megállapodásukat. 
Iskolabusz Kaposvárról jön és Kaposvárra megy, ez sem lehetne gond.  
Az intézményválasztás lehetősége már más kérdés lenne. Azzal, hogy 
társulást váltanának, még a gyerek nem vált iskolát, akik Taszárra 
járnak, nem fognak mind elmenni onnét, mert a szülők  lehet hogy 
ragaszkodnak ahhoz, hogy a gyereke ott járja végig az iskolát ahol 



 9 

elkezdte. Ezt mérlegelni kell Taszárnak is, hogy mennyibe kerül ez így, 
ha maradnak a gyerekek, de máshová társulunk és nem Taszárra 
fizetünk.  Ez az 5 település  sem egységes ebben a kérdésben. Göllének 
más az érdeke, mert nekik van egy kisiskolájuk, ami jelenleg 
tagiskolája Taszárnak. Hova tudná vinni tagiskoláját,  Kaposvár nem 
fogad tagiskolát. Ők talán ki akarják várni 2013 január 1-jét, amikor 
az állam átveszi ezt a feladatot az önkormányzatoktól. Taszár továbbra 
is fent maradna, mint társulás, mert Gölle továbbra is társulna velük. 
Kaposhomok számára sem jó ez az egységes finanszírozás, részükről is 
kb. 1,5 millió pluszt jelentene ez.  

 
- Nyerges Péter Fonó polgármestere: mindenki elmondhatta Taszáron 

ezen a megbeszélésen a  véleményét. Azt kérte ő is, hogy a második 
félévet próbálják meg így kihúzni.  Később majd lehet szerződést kötni. 
Előbb–utóbb ki fognak szállni ebből az önkormányzatok, mert az állam 
átveszi ezt a feladatot. Kompromisszumot szeretnének ebben ők, de 
Taszár részéről ezt nem látták. Ha Fonó most máshová megy, akkor 
kevesebb pénze lesz Taszárnak, nem tudja, hogy hogyan oldják meg 
ezt így. Erre a válasz az volt, hogy nem temetik az iskolát, igazgató 
szerint nem kell pedagógust elküldeni ez miatt. Taszári iskola jó 
hírnevű iskola, hiszen Kaposvár közelsége ellenére is megtartotta a 
pozícióját.   Jó lenne, ha nem kellene pedagógust elküldeni, de szerinte 
ezzel,  le fog épülni ez az iskola sajnos, ha ezt nem látják be. Igazgató 
úr szerint, már  most is kevesebben vannak pedagógusok, inkább 
óraadók és szerződött pedagógusok vannak, amivel  megoldják ezt. 
Fonó részéről drasztikusan nem lenne több a finanszírozás, az 
egységesítéssel, de úgy látja, ha Taszár nem akarja a második félévet 
kihúzni velük,  akkor Fonónak is lépni kell. Kaposvár lenne ésszerű 
megoldás számukra, velük kötni szerződést és mi van, ha a gyerekek 
Taszárra jának. Előnye, hogy olcsóbb és biztosabbnak tűnik az  
iskolamegoldás is. Hátránya a kisgyerekek közlekedésének megoldása. 
Ha Taszár ne érti ezt meg, akkor ez sajnálatos számukra. 

 
- Bőzsöny András Baté képviselő: véleménye szerint ez a három 

település akár külön is tárgyalhatna ebben a kérdésben, ezt a 
lehetőséget megvizsgálták-e, gondolkodhatnak-e ebben? 
Számszerűsített adatok hol vannak? Valószínűleg  Kaposvár nem fogja 
átadni az iskoláit az államnak akkor náluk ez a társulás fenn 
maradna, így lehetne tovább is működni.  Akár külön-külön is lehetne 
ebbe alternatívákat keresni. Részéről Taszárral nem foglalkozna, nem 
kellene ezt erőltetni. Nagyberki várhatóan átadja az államnak az 
iskoláját.  

 
-  Budánné Simonfalvi Katalin Kaposkeresztúr polgármestere: nem 

könnyű ez, mert nem csak számokról van szó, hanem gyerekek 
vannak mögötte, róluk kell dönteni. 

 
-  Bőzsöny András Baté képviselő:  véleménye szerint nem kell Taszárt 

erőltetni.  
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- Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző:  felhívja a figyelmet arra, hogy attól, 

hogy még más településsel kötnének az önkormányzatok szerződést, és 
nem oda járnak a gyerekek,  nem biztos, hogy jogos lenne, ha Taszárra  
nem fizetnének, mert azt akár bírósági úton is érvényesíthetik.  

 
- Nyerges Péter Fonó polgármestere: kevés gyerek fog járni továbbra is 

Taszárra,  ha máshová társulnak. 
 

-  Bőzsöny András Baté képviselő:  Jelenleg 10 gyerek jár kb. Batéból 
Kaposvárra. Ha Nagyberkivel kötnének megállapodást, akkor lehet, 
hogy már 2013. januártól nem kell fizetni, mert átveszi az állam.  
Dologi rész itt marad továbbra is.  Jó, hogy Baté is kiállt a kicsi 
településekért, de nem biztos, hogy ez mindenkinek jó.  

 
- Juhász Árpád Kaposkeresztúr képviselő: az a lényeg,  amit a 

polgármester asszonyuk mondott, hogy itt gyerekekről van szó. Egy 
elsős gyereket nem fog elengedni  a szülő egyedül Kaposvárra. 

 
- Budánné Simonfalvi Katalin Kaposkeresztúr polgármestere: szülő 

vállalja azt, hogy hová viszi a gyereket, de a Kaposkeresztúri gyerekek 
és szülők más közeg, mint a többi.  

 
- Zsalakó Ernő Baté polgármestere: véleménye szerint be kell vinni a 

gyerekeket Kaposvárra is, ez lehet akár 40 fő is.    
 

- Gobányi Sándor Baté képviselő: ez nem egyszerű dolog. Az eredmény 
bizonyította,  hogy felesleges volt tárgyalni.      Eredménye bizonyítja, 
hogy a partnerek között milyen viszony van, jellemző rá az egyoldalú 
kompromisszumkészség hiánya. Mi a kiút? Külön-külön minden 
településnek tárgyalni a legrosszabb megoldás lenne. Ha a 3 település 
egyformán gondolkodna, akkor egy közös megoldást kereshetnének. Az 
ésszerűség azt mondja, hogy együtt gondolkodjanak, akár 
Kaposhomokkal is. Egyféle megoldást tud ebben elképzelni. Egyik 
gond itt a finanszírozás, a másik a képviseleti jog, a harmadik az 
igazgató választás témája, ami talán sürgető is. Azonos súllyal kellene 
ezt a problémát kezelni, akár le is írni ezt.  A finanszírozás határait le 
kellene rögzíteni, utána lehetne előrelépni. Ha nem alakul ki ez az 
álláspont, akkor jöhet szóba, hogy ki mit tesz külön. Meddig és mit kell 
fizetni, ezt is fel kell vetni. Sajnos szinte mindenki ezt az álláspontot 
képviseli Taszáron.  Mérlegelni kell a finanszírozást is. Az előrelépés 
lehetőségét, az álláspontot le kellene rögzíteni. Konkrét megoldást nem 
mondtak ők sem (Taszár), csak a 3 megoldást adtak részükre. 
Javaslata lenne, ha bárkinek van álláspontja, azt rögzítsék le. Előbb-
utóbb a szülők felé kell menni ebben az ügyben a településeknek. Ha 
ez megoldható lenne, hogy közösen gondolkodnának, akkor akár egy 
közös álláspontot le lehetne írni. Ha nincs álláspont, akkor a félévet ki 
kell húzni, akár településenként ezt közre kell adni, szülőket pedig 
nyugtatni.  
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- Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző: úgy gondolja, hogy az iskola 

igazgató  választás problémája már nem lehet kérdések, hiszen az új 
államháztartási törvény ezt a problémát megoldotta.  

 
- Gobányi Sándor Baté képviselő:  Igen, de Taszár a gyereklétszámos 

képviseletet is kéri, ami nem jogos. Mi lesz például akkor, ha 
tartózkodnak a szavazásban. Volt e vita bármikor, hogy a finanszírozás 
más módon, felmerült-e ez a  társulási tanács ülésen bármikor, csak 
kaptunk egy papírt, hogy felmondták. Sajnos „egyebek napirendben” 
volt ez közölve a társulási tanácsnak, hogy ott tárgyalják. Sajnos csak 
a körjegyző úrtól kaptak annak idején egy levelet, úgy, hogy nem volt 
benne indoklás a felmondásra vonatkozóan. 

 
-  Budánné Simonfalvi Katalin Kaposkeresztúr polgármestere:   úgy 

gondolja, hogy mindennek vannak következményei.   
 

- Bőzsöny András Baté képviselő: mi a határidő, ebben a témában?  
 

- Zsalakó Ernő Baté polgármestere:  május vége a határidő, Kaposvár 
ezt a döntést  már kérné április közepéig. 

 
-  Gobányi Sándor Baté képviselő:  lehetne céljáratot kérni a Volántól 

akár erre a feladatra. 
 

- Zsalakó Ernő Baté polgármestere: van erre megfelelő gyakorlat, hiszen 
például Orci községnek is odajárnak a gyerekei Kaposvárra, ők 
ragaszkodtak a Toponári iskolához.  Kezdetben iskolabusszal vitték a 
gyerekeket, most bérletet vásárolnak a gyerekeknek. Kevés volt az 
igénybevevő gyerek az iskolabuszra. Iskola kapujáig kellene ennyi 
gyerekkel menni, az lenne a legjobb. 

 
-  Bőzsöny András Baté képviselő:  ez sem megfelelő, hiszen minden 

tanuló más időpontban végez, vagy beteg lesz, ezt is meg kell oldani. 
Minden alternatívát meg kellene vizsgálni. 

 
- Zsalakó Ernő Baté polgármestere:  a kísérő problémája is felmerülhet. 

 
-  Juhász Árpád Kaposkeresztúr képviselő: Szülők is biztosan vállalnák 

a gyermekek kísérését.  
 

-  Bőzsöny András Baté képviselő: akár lehetne helyben is iskolát nyitni. 
Gondolkodtak ezen a lehetőségen? 

 
- Budánné Simonfalvi Katalin Kaposkeresztúr polgármestere:  igen ezen 

is gondolkodtak. 
 

-  Gobányi Sándor Baté képviselő: javasolja, hogy  félévet várják meg. 
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-  Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző:  akár egy elvi álláspontot is lehet 
hozni e tárgyban itt. De arra is kell gondolni, ha csak egy település 
kiszáll és egységes finanszírozás lesz, akkor a többi településre megint 
több kiadás fog jutni. 

 
-  Zsalakó Ernő Baté polgármestere:  akár a döntésükig  elnapolhatnák 

az iskola költségvetését. 
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző- minden önkormányzatnak a 
költségvetését február 13-ig be kell terjeszteni, ez előtt el kell fogadni a 
közös fenntartású intézmények költségvetését.  

 
-  Gobányi Sándor Baté képviselő: javaslata, hogy az önkormányzat  

nyilvánítsa  ki azon szándékát, hogy a korábbi társulási 
megállapodásban foglaltak szerint 2012. december 31-ig, illetve az 
állam által történő finanszírozás átvételéig fenn kívánja tartani a 
taszári általános iskolát társulásban. Kérjék, hogy ebben a Taszári 
önkormányzat döntését ebben, március 1-ig meghozni szíveskedjék, 
hogy a további szükséges  intézkedéseket, döntéseket az 
önkormányzatok is meg tudják hozni. 

 
-    Nyerges Péter Fonó polgármestere: véleménye szerint az állam  akár 

2015-ig  is húzhatja az állami átvételt az iskoláknál. 
 

- Gobányi Sándor Baté képviselő: Kölcsönös megegyezés alapján kell 
dönteni.  

 
- Zsalakó Ernő Baté polgármestere: javasolja Gobányi Sándor képviselő 

javaslatát elfogadni,  kéri a testületeket, hogy szavazzanak  erről.  
 

 
Baté Önkormányzatának Képviselőtestülete 5 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
17/2012.(II.08.) sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat: 

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete  kinyilvánítja azon szándékát, 
hogy a Taszár-Kaposhomok-Baté-Fonó-Kaposkeresztúr-Gölle Községek 
Közoktatási Intézményi Társulás által fenntartott Taszári Általános Iskola, 
Óvoda és Bölcsöde intézményt a korábbi társulási megállapodásban 
foglaltak szerint 2012. december 31-ig, illetve az állam által történő 
finanszírozás átvételéig fenn kívánja tartani.  
 
Kérjük ebben a tárgyban a  Taszári Önkormányzat Képviselő-testületének – 
mint gesztor -  döntését  2012. március 1-ig meghozni szíveskedjenek, hogy 
a további szükséges  intézkedéseket, döntéseket önkormányzatunk  meg 
tudja hozni, az általános iskolai oktatás további ellátása céljából.  
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Kéri a polgármestert, hogy  a Társulás fenntartói önkormányzatait 
tájékoztassa a döntésről.  
 
Határidő: tájékoztatás 2012.02.09., ill. 2012.03.01. 
Felelős: polgármester 

 
Fonó Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
16/2012.(II.08.) sz. Fonó Önkormányzat Kt.  határozat: 

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete  kinyilvánítja azon szándékát, 
hogy a Taszár-Kaposhomok-Baté-Fonó-Kaposkeresztúr-Gölle Községek 
Közoktatási Intézményi Társulás által fenntartott Taszári Általános Iskola, 
Óvoda és Bölcsöde intézményt a korábbi társulási megállapodásban 
foglaltak szerint 2012. december 31-ig, illetve az állam által történő 
finanszírozás átvételéig fenn kívánja tartani.  
 
Kérjük ebben a tárgyban a  Taszári Önkormányzat Képviselő-testületének – 
mint gesztor -  döntését  2012. március 1-ig meghozni szíveskedjenek, hogy 
a további szükséges  intézkedéseket, döntéseket önkormányzatunk  meg 
tudja hozni, az általános iskolai oktatás további ellátása céljából.  
 
Kéri a polgármestert, hogy  a Társulás fenntartói önkormányzatait 
tájékoztassa a döntésről.  
 
Határidő: tájékoztatás 2012.02.09., ill. 2012.03.01. 
Felelős: polgármester 

 
 
Kaposkeresztúr Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú 
szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
4/2012.(II.08.) sz. Kaposkeresztúr  Önkormányzat Kt.  határozat: 

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete  kinyilvánítja azon szándékát, 
hogy a Taszár-Kaposhomok-Baté-Fonó-Kaposkeresztúr-Gölle Községek 
Közoktatási Intézményi Társulás által fenntartott Taszári Általános Iskola, 
Óvoda és Bölcsöde intézményt a korábbi társulási megállapodásban 
foglaltak szerint 2012. december 31-ig, illetve az állam által történő 
finanszírozás átvételéig fenn kívánja tartani.  
 
Kérjük ebben a tárgyban a  Taszári Önkormányzat Képviselő-testületének – 
mint gesztor -  döntését  2012. március 1-ig meghozni szíveskedjenek, hogy 
a további szükséges  intézkedéseket, döntéseket önkormányzatunk  meg 
tudja hozni, az általános iskolai oktatás további ellátása céljából.  
 
Kéri a polgármestert, hogy  a Társulás fenntartói önkormányzatait 
tájékoztassa a döntésről.  
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Határidő: tájékoztatás 2012.02.09., ill. 2012.03.01. 
Felelős: polgármester 

 
B) Baté Szivárvány Tagóvoda finanszírozása: 
 

- Zsalakó Ernő Baté polgármestere: Óvoda és konyha hatékony 
áttekintésében kellene tanácskozni Kaposkeresztúr, Fonó községgel. A 
konyha a helyi szociális étkeztetést is ellátja a gyerekeken , 
vendégeken kívül, van erre kapacitás, akár Fonó és Kaposkeresztúr 
szociális  étkeztetését  is fel tudja vállalni, hiszen 100 adagos konyha 
van. Voltak korábban ebben anomáliák, de ez talán most rendeződött. 
Az élelmezés minősége megfelelő, ebben kéri az együtt gondolkodást a 
két településtől. 

  
- Pál József Ernőné Fonó képviselő: Úgy tudja, hogy Batéban drágább az 

ebéd. Viszont üzemanyagban nem mindegy, hogy Nagyberkiből, vagy 
Batéból hozzák. 

 
-  Nyerges Péter Fonó polgármestere:  meg kell nézni mi az ajánlata 

Baténak, mi az olcsóbb számukra. 
 

-  Zsalakó Ernő Baté polgármestere: úgy gondolja, hogy ki tudják 
gazdálkodni kevesebből is, ezt az ebédet,  ezt már átbeszélte az 
élelmezésvezetővel. Fonóban azt jelezték, hogy maradt adag. Sajnos a 
korábbi szakács ragaszkodott a nyugdíjas normához, de úgy gondolja, 
hogy egy levesen ez  nem múlhat.  

 
- Jankó Gyula Kaposkersztúr képviselő: korábban a  mennyiséggel volt 

gond Batéban. 
 

-  Zsalakó Ernő Baté polgármestere: az ebéd  minősége szerinte  jó, 
házias és változatos. 

 
- Budánné Simonfalvi Katalin Kaposkeresztúr polgármestere:  minőségi 

és mennyiségi gond is volt a batéi konyhán. A mostani idősek meg 
vannak elégedve a jelenlegi ebéddel, amit Nagyberkiből hoznak, és 
most árban jobb ez számukra, mint a batéi.  Ha árban lehetne ezt 
átgondolni, akkor lehetne ezt vizsgálni.  

 
- Juhász Árpád Kaposkeresztúr képviselő:  több adag hatékonyabb 

lenne a nyugdíjasoknak. Üzemanyagban is sokat jelentene, ha 
közelebbről vinnék az ebédet. 

 
- Zsalakó Ernő Baté polgármestere:  Batéban 570 Ft azt ebéd jelenleg, 

az élelmezésvezető a normákat leadta, ott Nagyberkiben elfogadták a 
6%-os emelést. Ez az összeg bizonyos rezsi költségeket is tartalmaz, de 
itt nem a haszon termelése a cél, hanem a kapacitáskihasználtság.  
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-  Gobányi Sándor Baté képviselő:  úgy gondolja, hogy a 
kompromisszumon működik itt is. Legyen döntés arról is, hogy hogyan 
menjünk tovább az iskolával kapcsolatban is. Március  1-je után már 
külön álláspontot képviselni nehéz lesz. Konyhánál pedig az ajánlatot 
le kell írni Kaposkeresztúrnak, Fonónak.  

 
- Bőzsöny András Baté képviselő: meg kell vizsgálni azt is, hogy Baténak 

is megéri –e ez a bővítés? 
 

-  Zsalakó Ernő Baté polgármestere:  úgy gondolja, ha a  nyersanyag 
normából kihozzák az ebédet, akkor már nyertek vele. 

 
-   Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző: a térítési díj a gesztor (Nagyberki)  

önkormányzat rendeletével került kihírdetésre, de módosítás előtt az 
önkormányzatok  véleményét ki kell kérni, továbbá fizeti 
kötelezettségnél legalább előtte  30 nappal ki kell hirdetni a változást, 
erre is kell figyelni, főleg ha ott növekedés történik.  

 
- Zsalakó Ernő Baté polgármestere: Javasolja elfogadni azt, ha  Taszár 

önkormányzata negatív  választ ad a megkeresésünkre, akkor március 
elejéig ki kell dolgozni az iskolával kapcsolatos további alternatívákat. 
Kéri, hogy szavazzanak ebben.  

 
Baté Önkormányzatának Képviselőtestülete 5 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
18/2012.(II.08.) sz. Baté Önkormányzat Kt.  határozat: 
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete az általános iskolával kapcsolatos 
Taszári önkormányzatnak megküldött döntéssel kapcsolatos negatív válasz 
esetén más alternatívák is kidolgozását rendeli el. 
 
Határidő: 2012.03.01. 
Felelős: polgármester   
 
Fonó Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
17/2012.(II.08.) sz. Fonó Önkormányzat Kt.  határozat: 
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete az általános iskolával kapcsolatos 
Taszári önkormányzatnak megküldött döntéssel kapcsolatos negatív válasz 
esetén más alternatívák is kidolgozását rendeli el. 
 
Határidő: 2012.03.01. 
Felelős: polgármester   
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Kaposkeresztúr  Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú 
szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
5/2012.(II.08.) sz. Kaposkeresztúr  Önkormányzat Kt.  határozat: 
 
Kaposkeresztúr Önkormányzat Képviselő-testülete az általános iskolával 
kapcsolatos Taszári önkormányzatnak megküldött döntéssel kapcsolatos 
negatív válasz esetén más alternatívák is kidolgozását rendeli el. 
 
Határidő: 2012.03.01. 
Felelős: polgármester   
 

- Zsalakó Ernő Baté polgármestere:  Elmondja, hogy az óvoda 
gyerekarányos finanszírozását átszámolták, ez alapján 
Kaposkeresztúrnak így 683 e Ft-ot kell fizetnie Nagyberkibe, Baténak 
ez  4345 e Ft jut. Mivel itt is ezt az finanszírozást választották, ezért 
javasolja ezt elfogadni. Még jelentkezhet pénzmaradvány is.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia körjegyző: elmondja, hogy ez év végéig 

változhat, a pénzmaradványt beleszámolták 2 millió forinttal a saját  
bevételekhez. Ha itt is egységes finanszírozást alkalmaznának, akkor 
ez Kaposkeresztúrnak dupla annyiba kerülne, Batéban ennyivel 
kevesebbe. 

 
-  Zsalakó Ernő Baté  polgármester kéri a testületeket, hogy 

szavazzanak a Batéi Szivárvány óvoda finanszírozásával kapcsolatban. 
 
Baté Önkormányzatának Képviselőtestülete 5 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza: 
 
19/2012.(II.08.) sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat: 
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a Nagyberki társulásban működő 
Batéi Szivárvány Tagóvoda elfogadott költségvetéséhez 4.345 e Ft-ot fizet, 
amit a költségvetésébe betervez.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
 
Kaposkeresztúr  Önkormányzatának Képviselőtestülete 4 igen egyhangú 
szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
6/2012.(II.08.) sz. Kaposkeresztúr Önkormányzat Kt.  határozat: 
 
Kaposkeresztúr Önkormányzat Képviselő-testülete a Nagyberki társulásban 
működő Batéi Szivárvány Tagóvoda elfogadott költségvetéséhez  683 e Ft-ot 
fizet, amit a költségvetésébe betervez.  
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
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- Zsalakó Ernő polgármester mivel a napirendekkel kapcsolatban több 
kérdés, hozzászólás nem volt, megköszöni a részvételt és az együttes 
ülést bezárja. 

 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Zsalakó Ernő                      Nyerges Péter            Budánné Simonfalvi Katalin 
Polgármester                       polgármester             polgármester 
 
 
 
Gobányi Sándor                                                    Patakiné Kercsó Szilvia 
jk. hitelesítő Baté                                                   körjegyző 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


